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L’anàlisi | Sequera

Pilar Abián

La neteja viària es pot continuar fent però amb aigües frèatiques, pràctica que l’Ajuntament fa servir des del 2008 Pilar Abián

Emergència 1

Es constitueix una taula de treball 
per afrontar la situació de sequera
L’Ajuntament aplica les mesures 
dictades per la Generalitat i fa un pas 
més per reduir el consum d’aigua

Actualment no es permet 
el reg de jardins, ni omplir 
o reomplir piscines, així 
com rentar vehicles fora 
dels establiments especí-
fics per a aquesta funció. 
Les pautes recomanades a 
la llar passen per tancar les 
aixetes; substituir el bany 
per la dutxa; no utilitzar la 
rentadora o el rentavaixe-
lles si no és amb la càrrega 
completa; reparar possibles 
fuites; instal·lar airejadors 
o reductors a les aixetes; 
reutilitzar tota l’aigua que 
sigui possible i no llençar 
a l’aigüera productes com 
ara oli que puguin conta-
minar el subsòl. LR

Restriccions 
i consells per 
estalviar aigua

Al Ple de febrer s’aprovarà el Pla de 
sequera del municipi i l’ordenança 
per prevenir el malbaratament

Suspès el reg a espais públics, només 
es garanteix el de l’abrat que el 
requereix per a la seva supervivència

Les instal·lacions munici-
pals i els serveis que presta 

el consistori només suposen 
el 3,9% del total del consum 
d’aigua de la localitat –el gruix 
més important és el domèstic 
(65,9%), seguit de l’industrial 
(25,3%), el comercial (3,5%) i 
el comunitari (0,35%). Malgrat 
tot, l’Ajuntament vol reduir 
aquesta xifra a la meitat amb 
mesures que van més enllà de 
les que ha dictat la Generali-
tat. El primer pas en aquesta 
línia ha estat la creació d’una 
Taula d’Emergència formada 
per representants del govern 
i dels grups de l’oposició i per 
tècnics de totes les àrees de 
l’Ajuntament, així com la 
d’una comissió exclusiva-
ment tècnica. 

La Taula es va constituir el 
7 de febrer i en aquesta pri-
mera reunió ja es va acordar 
la redacció d’un decret que 
inclou les mesures extraor-
dinàries destinades a mini-
mitzar el consum d’aigua que 
s’explicaran a la ciutadania 
en detall en tres assemble-
es, dues sectorials adreçades 
al sector educatiu i esportiu i 
una general, el 19 de febrer, a 
la Casa de la Vila (18.30h). 

Actuacions
A les aixetes i cisternes dels 
equipaments públics s’es-
tan instal·lant sistemes per 
reduir la pressió de l’aigua 
i minimitzar el cabal de les 
descàrregues. Pel que fa a 
l’espai públic, s’ha anul·lat la 
totalitat dels regs, a excepció 
de l’arbrat per supervivència 
–aproximadament 250 uni-
tats de les 10.000 existents al 
municipi– que es fa amb reg 
controlat amb bosses de 60 
litres que s’omplen setma-

nalment o quinzenalment i 
amb ús exclusiu d’aigües 
freàtiques, a l’igual que la 
neteja viària i la de la xarxa 
de clavegueram, aprofitant 
el subministrament del pou 
de Can Tuxans, al polígon in-
dustrial de Can Milans.

Aquestes mesures –algu-
nes de les quals fa mesos que 
s’apliquen–, van acompanya-
des de l’aprovació del Pla de 

sequera que l’Ajuntament ha 
redactat i de l’ordenança mu-
nicipal exclusiva per a situa-
cions d’escassetat d’aigua que 
fixarà les sancions a aplicar 
en l’àmbit local per l’incom-
pliment de les mesures fixa-
des per la Generalitat. Aquesta 
ordenança es troba en fase de 
recollida d’aportacions ciu-
tadanes, fins al 19 de febrer, 
a través del portal Montcada 
Participa i, juntament amb el 
Pla de sequera, es podria apro-
var al Ple del dia 29. 

Segons el decret de la Ge-
neralitat, l’Ajuntament tam-
bé haurà de vetllar perquè 
les indústries connectades 
a la xarxa redueixin el con-
sum d’aigua com a mínim un 
25%. Haurà de ser, però, amb 
la col·laboració de la compa-
nyia de subministrament 
que és la que té la informació 
sobre els comptadors. 

Implicació 
La conscienciació de la ciu-
tadania és fonamental en la 
lluita contra la sequera tenint 
en compte que dels 2 milions 
de m³ que es van consumir al 
municipi al 2023, 1,3 van cor-
respondre a l’àmbit domèstic. 
En l’escenari d’emergència, es 
limita el consum d’aigua a 200 
litres per habitant i dia. Això 
inclou els litres d’aigua que 
consumeix cada persona i els 
que corresponen als comerços, 
les indústries i les diferents 
instal·lacions de què disposa 
el municipi. Atès que,normal-
ment, la meitat s’atribueix al 
consum domèstic es recomana 
un consum diari de 90 litres 
per persona i dia.

laveu.cat

L’ordenança municipal 
sobre la sequera es 
troba fins al dia 19 
en fase de recollida 
d’aportacions veïnals 
a través del portal 
Montcada participa

Les indústries amb 
connexió a la xarxa 
d’aigua n’han de reduir 
el consum un 25%
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L’anàlisi  | Sequera

Crida a la ciutadania per 
reclamar la seva col·laboració
L’obertura de les piscines d’estiu, pendent d’un fil

Amb la creació de la Taula 
d’Emergència contra la se-
quera, l’Ajuntament vol fer to-
tes les actuacions que estiguin 
al seu abast per reduir el con-
sum d’aigua dels equipaments 
i espais que gestiona i, alhora, 
conscienciar la ciutadania so-
bre la gravetat de la situació.  
“Aquesta lluita no és només de 
l’administració, és de tots”, ha 
assenyalat la regidora Anabel 
Moreno (Vivim), qui ha estat 
designada portaveu de la Taula. 
“El que li demanem a la ciu-
tadania és responsabilitat i 
consciència sobre la necessi-
tat de fer un bon ús de l’aigua. 
La situació pinta molt mala-
ment i no podem seguir amb 

els mateixos hàbits de con-
sum, com si no passés res”, 
ha assenyalat l’edil.

Mesura dràstica
En cas que no arribin les es-
perades pluges, les restric-
cions es podrien agreujar en 
els propers mesos. Una de les 
mesures que podria tenir més 
impacte al municipi seria la 
impossibilitat d’obrir les pis-
cines d’estiu. A data d’avui, 
la Generalitat només permet 
l’obertura d’aquelles on es 
practica esport federat –cas 
de l’interior de l’Aqua–, el 
que deixa fora les instal·la-
cions exteriors, pel fet que 
s’han d’anar reomplint du-
rant la temporada. “L’any 
passat també hi havia res-

triccions i, al final, es va au-
toritzar el seu ús; esperem 
que enguany també sigui així, 
però hem d’esperar a veure 
què passa”, ha afegit Moreno. 
A les limitacions i mesures 
d’estalvi aplicades a ins-
tal·lacions municipals, cal 
sumar altres iniciatives que 
l’Ajuntament vol implemen-
tar per disposar de més aigües 
freàtiques, com ara recupe-
rar dos pous que fa anys que 
no s’utilitzen. Un es troba a 
la Casa de les Aigües i l’altre, 
al parc de la Llacuna. “Estem 
en converses amb Aigües de 
Barcelona i amb l’AMB per 
poder-los posar en marxa”, 
ha explicat la regidora de Ser-
veis Municipals i Espai Públic, 
Dámaris Sánchez (PSC).

Pilar Abián Montcada

Sequera

Piscina d’estiu de la zona esportiva centre Pilar Abián

Consum local d’aigua per usos 2023

‘A la ciutadania li demanem 
responsabilitat i consciència 
sobre la necessitat de fer un 
bon ús de l’aigua; no podem 
mantenir els mateixos hàbits 
de consum com si  
no passés res’
Anabel Moreno
Portaveu Taula d’Emergència

‘Des del 2008, els carrers 
ja es netegen amb aigües 
freàtiques i bona part del 
reg també es fa així. Ara 
només es reguen els arbres 
que ho requereixen per a  
la seva supervivència’  
Dámaris Sánchez
Serveis Municipals i Espai Públic

Montcada i Reixac acollirà una de les dues plantes projectades 
per l’ACA al tram baix del riu –l’altra es farà al Bon Pastor. 
La inversió prevista és de 100 milions d’euros.

Potabilitzadora d’aigua a la llera del Besòs
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Proposta | Territori

La Plataforma en defen-
sa del Transport Públic 

(PTP), Fem Vallès i l’Ajunta-
ment de Montcada tenen clar 
que el futur desdoblament de 
la línia R3 implica reconvertir 
l’actual calçada de la C-17 en 
sentit nord en el nou corre-
dor ferroviari del municipi. 
Aquesta és la proposta “revo-
lucionària i transformadora” 
que les dues entitats i el go-
vern municipal van presentar  
l’1 de febrer a la ciutadania.

El president de la PTP, Adrià 
Ramírez, i l’arquitecte Manel 
Larrosa, del col·lectiu Fem 
Vallès, van defensar la pro-
posta tècnica que han elabo-
rat conjuntament i que el tri-
partit liderarà a partir d’ara. 
I és que els avantatges serien 
clars per a la localitat. “D’una 
banda, resoldria el coll d’am-
polla d’infraestructures que 
travessen el nucli urbà, per-
què l’actual traçat ferroviari 
no permet es desdoblament 
de la línia al Turó de Vista Ri-
ca i, de l’altra, garantiria aug-
mentar la freqüència de trens 
cada 15 minuts”, va dir Ramí-
rez, tot afegint que restar pre-
sència del cotxe privat per-
metria la conversió de la C-17 
en una via urbana amb la mi-
llora dels enllaços actuals que 
haurien d’acompanyar-se de 
la creació d’accessos directes 
a la C-33 en els dos sentits. 

Passeig cívic
Tot plegat, permetria la recu-
peració de l’actual traçat ferro-
viari per transformar-lo en un 
passeig cívic i augmentar així 
la qualitat urbana i la connexió 
interna.  “És una oportunitat 
històrica que no podem dei-
xar passar”, van coincidir a 
dir l’alcalde, Bartolo Egea, i el 
president de l’Àrea Territorial, 
Andreu Iruela (PSC).

El consistori demanarà desdoblar 
l’R3 suprimint dos carrils de la C-17

Mobilitat i transport públic

La proposta que ha elaborat la Plataforma del Transport Públic (PTP) i Fem Vallès alliberaria 
l’actual traçat ferroviari pel nucli urbà, des de Can Sant Joan fins a la Llagosta
Lluís Maldonado Montcada

En verd, l’espai urbà que s’alliberaria al nord del riu Ripoll, a Mas Rampinyo PTP-Fem Vallès

La línia magenta mostraria el nou traçat de l’R3 i la verda, el nou passeig cívic que creuaria el centre i Mas Rampinyo  Arxiu RmDrones

Nova estació soterrada
Montcada-MasRampinyo

El projecte planteja crear una nova 
estació soterrada al Pla d’en Coll

La proposta de traçat in-
clou també la substitució 

de l’actual estació Montca-
da-Ripollet per una de nova 

que s’ubicaria sota el túnel de 
la C-17, al Pla d’en Coll, a l’al-
çada de l’escola Elvira Cuyàs. 
En aquest punt, s’hauria de 

foradar de forma més profun-
da el túnel per encabir-hi la 
nova estació que passaria a 
dir-se Montcada-Mas Ram-

pinyo. “Milloraria la seva si-
tuació estratègica, amb més 
centralitat urbana”, van de-
fensar els tècnics. LM

Substituiria l’actual i estaria situada davant de l’escola pública Elvira Cuyàs

Vista Rica

R2

R4

C-33

c-17 R3

carretera
 Vella
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Proposta | Territori

Des de la fi del peatge a la 
C-33 (2021), el pas de vehi-
cles per la C-17 s’ha reduït en 
30.000 vehicles/dia. Per evitar 
que el trànsit de pas d’aquest 
vial passi per Montcada i Rei-
xac, la Plataforma del Trans-
port Públic proposa la cons-

trucció de dos enllaços amb la 
C-33, a La Llagosta i a l’esta-
ció de Can Sant Joan. També 
es vol aprofitar la pacifica-
ció de la C-17 per desviar els 
vehicles pesants per fora del 
municipi. “Volem pacificar 
el trànsit i convertir l’actual 

autovia en una avingda més 
urbana”, ha dit el president 
de l’Àrea Territorial, Andreu 
Iruela (PSC).Per això, el tra-
çat suggerit suposaria una 
connexió més ràpida entre 
la C-17 i la C-58, i també als 
accessos de l’AP-7. LM

‘Volem pacificar el trànsit per 
fer una avinguda més urbana’

‘No és només una millora 
urbanística,  exigim que la 
proposta sigui una realitat 
per tenir un poble millor 
connectat i més viu’
Andreu Iruela
President de l’Àrea Territorial

‘Cap de les tres propostes 
del Ministeri preveu 
aquesta solució i convé 
accelerar els contactes per 
no perdre pistonada’
Adrià Ramírez 
Plataforma Transport Públic

‘És una oportunitat 
històrica que no podem 
deixar passar. No serà 
fàcil, l’hem de defensar 
units, però és del tot viable’
Bartolo Egea
Alcalde

Proposta viable i transformadora

Ara passen 10 carrils de cotxes a prop del Turó de Vista Rica PTP-Fem Vallès

Hi hauria enllaços directes amb la C-33 des de Can Sant Joan

‘És difícil que hi hagi, ara 
mateix, un estudi que 
tingui uns arguments tan 
contundents com els que 
nosaltres defensem’
Manel Larrosa
Fem Vallès

‘És una proposta interessant 
i transformadora perquè  
representa un canvi de xip, 
alliberant les vies pel nucli 
urbà. S’ha d’estudiar bé’  
Toni Mollet
veí de Montcada
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Política | Nou mandat

Com ha viscut la responsabilitat 
d’assumir la Regidoria de Cultura 
i Patrimoni?
M’he trobat amb un bon equip tèc-
nic,  però també amb una certa inèrcia 
que se suma a la limitació dels re-
cursos econòmics. El primer que vaig 
constatar és l’antiguitat i la falta de 
manteniment d’alguns equipaments 
culturals. En els casos de l’Auditori 
Municipal i del Kursaal hem hagut 
de restringir els seus usos perquè no 
compleixen els requisits tècnics que 
necessiten les companyies de teatre 
per actuar-hi. És per això que només 
hi podem programar xerrades, as-
semblees i propostes de petit format. 
De totes maneres, estem intentant so-
lucionar algunes de les mancances que 
presenten aquests espais, així com el 
Teatre Municipal, que el pròxim mes 
de juny complirà 10 anys. 

Montcada disposarà aviat d’un nou 
equipament, la Casa Larratea.
Sí, les obres de reforma ja estan en 
la recta final, però encara no tenim 
data d’inauguració. Apostem perquè 
aquest edifici patrimonial sigui un 
espai artístic de referència, traslla-
dant-hi els cursos de l’Escola d’Art 
Municipal –que actualment es fan a la 
Casa de la Vila– i obrint-lo a persones 
amb inquietuds creatives. També des-
tinarem un espai per exposar de for-
ma permanent l’obra de Joan Capella.

Vostè és un gran defensor de les tra-
dicions i la cultura popular.
Durant aquest mandat, volem desen-
volupar un Pla Local de Promoció de 
la Cultura Popular perquè hi ha tra-
dicions que sense la intervenció de 
les administracions no podrien so-
breviure. Volem comptar amb l’opinió 
de les entitats d’aquest àmbit i fer un 

pas més enllà per protegir-les com a 
part del nostre patrimoni immaterial. 
També volem que tinguin més pro-
tagonisme a les pròximes edicions de 
la Festa Major.

Satisfet de com es va desenvolupar 
el Carnaval i la Rua?
Sí. Vam patir molt per la pluja però, 
finalment, tot va sortir bé. Valorem 
molt positivament tant la Rua, com 
el Sambòdrom i el ball posterior, que 
hem recuperat després de 10 anys sen-
se fer-se. Ens consta que més de 300 
persones van participar a la festa a 
l’Espai Poblet. També vull destacar 
que hem recuperat a la Rua la pre-
sència del rei Carnestoltes i la seva 
cort, interpretats per actors i actrius 
de l’Aula Municipal de Teatre.

Es mantindrà la mostra de grups 
locals Montcada a Escena?
Volem que Montcada continuï sent un 
referent del teatre amateur i estem 
treballant per mantenir viu el pro-
jecte que va iniciar fa més de 15 anys 
el tècnic de Cultura  Climent Sensada, 
que s’acaba de prejubilar.

En l’àmbit d’Infància i Joventut, 
quines són les prioritats?
Volem potenciar el Punt d’Informació 
Juvenil i la resta de serveis que ofereix 
l’Espai Jove Can Tauler, un equipa-
ment que s’ha quedat petit, però que 

El seu somni des de la infància és ser alcalde del municipi. 
De moment, amb només 22 anys, Albert Carandell (PSC) 
ja ha aconseguit ser el regidor més jove de l’Ajuntament, 
tasca que compagina amb el doble Grau de Dret i Gestió i 
Administració Pública a la UB. Membre de la Colla de Gegants 
de Montcada, és un apassionat de la cultura popular.

Albert Carandell, regidor de Cultura i Patrimoni, Infància i Joventut, LGTBI+ i Turisme

Laura Grau Montcada
‘Destinarem un espai de la 
Casa Larratea a exposar de 
forma permanent l’obra de 
Joan Capella’

Carandell, al seu despatx, ubicat a la Casa de la Vila  Laura Grau

‘Volem desenvolupar un Pla de 
Promoció de la Cultura Popular’ 

laveu.cat

haurem de mantenir uns anys més 
perquè la construcció d’un de nou és 
inviable ara per ara. Estem treballant 
perquè Montcada diposi de bucs d’as-
saig, una mancança que s’arrossega 
de fa molts anys i que obliga els grups 
locals a marxar fora per assajar. Estem 
en converses amb l’AMB per acon-
seguir part del finançament. També 
hem iniciat la tramitació i el debat 
del nou Pla Local de Joventut i estem 
estudiant crear un Carnet Jove perquè 
el jovent de Montcada pugui gaudir 
d’avantatges.

La separació d’Igualtat i Feminisme 
dels temes LGTBI+ va ser qüestio-
nada.
L’objectiu era potenciar l’atenció a 
aquest col·lectiu, treballant de forma 
coordinada i compartint personal tèc-
nic. La bona notícia és que propera-
ment disposarem d’un Servei d’Aten-
ció Integral a les persones LGTBI+ 
gràcies al conveni que signarem amb 

la Generalitat. Això permetrà ampliar 
els dies i l’horari del servei que pres-
ta actualment l’Observatori contra 
l’Homofòbia. També volem reactivar 
la Taula LGTBIQ+, formada per acti-
vistes i entitats, perquè entenem que 
la seva tasca de pedagogia social és 
necessària. 

Què  proposa en l’àmbit de Turisme?
També vam separar aquesta temàti-
ca de la de Comerç per donar-li una 
major rellevància a la projecció de la 
ciutat. Estem en converses amb la Di-
putació de Barcelona per elaborar un 
Pla Estratègic de Turisme a Montcada 
amb l’objectiu de donar a conèixer el 
nostre patrimoni vinculat al món de 
l’aigua i el ferrocarril, a més del nostre 
entorn natural.

‘Estem en converses amb 
l’AMB per aconseguir 
finançament per construir 
bucs d’assaig a Montcada’
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T. 935 641 696
montcada.fedac.cat

MONTCADA

i 25/02 24/02
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Publicitat

TANCA L’AIXETA

SEQUERA
EMERGÈNCIA

D’ON 
NO 

N’HI HA
NO
EN 

RAJA.

 CONSELLS PER ESTALVIAR AIGUA: WWW.CONSELLVALLESOCCIDENTAL.CAT

PER A TU, PEL PLANETA, PER A TOTHOM:

SESSIÓ INFORMATIVA

Mesures d’estalvi d’aigua als equipaments 
municipals i a la via pública que han entrat 
en vigor a Montcada i Reixac davant la 
situació d’emergència per sequera.
 

DILLUNS 19 DE FEBRER
Casa de la Vila (c. Major, 32)
18.30 h

L’acte es podrà seguir en directe  
per www.montcada.cat

ARA SÍ, SOTERREM!

Demanar cita:
Ajuntament de Montcada i Reixac (Av. Unitat, 6)

935 726 474
oficinasoterrament@montcada.orgdelsoterrament

Informació del projecte i seguiment de les obres:  
www.montcada.cat/temes/soterrament/
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Treball | Societat

Les treballadores de Ser-
vei d’Atenció Domicilià-

ria (SAD) faran vaga el 27 de 
febrer a tot l’Estat. Les atu-
rades seran parcials, durant 
unes hores de la jornada la-
boral, i tenen com a objectiu 
desbloquejar la negociació del 
conveni col·lectiu del sector, 
que es va iniciar fa mesos i que 
no avança per l’enrocament 
de la patronal, segons apun-
ten els sindicats. A Montcada 
i Reixac, el SAD té un pressu-
post anual d’1.170.988 d’eu-
ros que l’Ajuntament financia 
amb recursos propis i a través 
del Contracte Programa signat 
amb la Generalitat –amb una 
aportació de 614.000 euros. 
El servei el presta la Funda-
ció Segle XXI i hi treballen una 
cinquantena d’empleades que 
atenen prop de 500 usuaris –
majoritàriament gent gran i 
persones amb un elevat grau 
de dependència. L’equip, com-
pletament femení, el formen 
treballadores familiars i auxil-
liars de neteja.

Sense sortida
“No veiem cap més opció 
que anar a la vaga perquè 
les negociacions del conveni 
avancin; fins ara, la patronal 
només fa que donar-nos llar-
gues”, explica Cecília Berbel, 

membre del comitè de perso-
nal en representació de CCOO. 
Les principals demandes del 
col·lectiu passen per un incre-
ment salarial equiparable a 
l’IPC –el que rebran enguany 
serà del 0,5%; que es recone-
guin les baixes laborals i que 
siguin retribuïdes al 100% i 
no al 80%, com passa ara; que 
la bossa d’hores es posi a ze-
ro semestralment per evitar 

Les treballadores del SAD, a la vaga 
per reclamar millores al seu conveni

Reivindicació laboral

El Servei d’Atenció Domiciliària té una cinquantena d’empleades i atén prop de 500 usuaris

Pilar Abián Can Sant Joan

Treballadores del SAD, al Kursaal, on cada dilluns al migdia es troben per marcar les pautes assistencials de la setmana Pilar Abián

que les treballadores hagin de 
recuperar un volum excessiu 
d’hores a final d’any tenint en 
compte que l’anul·lació pun-
tual de serveis és una qüestió 
que marca l’empresa; fixar 
horaris de matí o de tarda, 
de manera que les jornades 
es puguin fer seguides i que 
s’avanci l’edat de jubilació als 
60 anys, atesa les exigències 
físiques a què estan sotmeses 
per la seva professió.

Tot i la importància que el 
SAD té des d’un punt de vista 
social, la precarietat laboral 
afecta les empleades del ser-
vei arreu de l’Estat. Malgrat 
no ser un problema estricta-
ment local, les treballadores 
reclamen suport al consistori. 

“Com a col·lectiu, ens sentim 
invisibilitzades; el que volem 
és ser respectades i que, tant 
l’empresa com l’Ajuntament, 
ens escoltin i posin en valor la 
feina que fem”, reclama Ber-
bel. El sou de les treballadores 
–al municipi, la totalitat són 
dones– amb prou feines arri-
ba als 1.000 euros en el cas de 
jornada completa, és per això 
que moltes de les empleades 
necessiten treballar en un altre 
lloc per arribar a final de mes. 

En resposta a les deman-
des del col·lectiu, el regidor de 
Serveis Socials, Rafa Ruiz (Vi-
vim), ha expressat el suport 
total de l’Ajuntament a les 
seves reivindicacions, tot i re-
conèixer que no està en les se-

ves mans donar-ne resposta. 
“Són reclamacions en el marc 
del conveni col·lectiu del sec-
tor, a nivell de tot l’Estat i aquí 
no hi podem entrar; sí que es-
tem estudiant ajudar les peti-
cions per millorar la mobilitat 
en els desplaçaments de les 
treballadores al municipi”, 
ha manifestat l’edil. 
Les auxiliars sociosanitàries 
són un dels pilars de la Llei de 
Dependència. Però, malgrat 
tot, la seva feina és una de les 
més precàries i pitjor pagades 
del sistema assistencial.

laveu.cat

Entre les principals 
demandes del sector 
hi ha l’augment de 
sou d’acord amb l’IPC, 
el reconeixement de 
les baixes laborals i 
avançar la jubilació
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Treball | Indústria

Des de l’1 de febrer, 250 
extreballadors de Nis-

san han tornat a la planta de 
Montcada i Reixac per fer for-
mació al D-Hub, l’empresa 
que va guanyar el concurs per 
substituir el fabricant japonès. 
Els exempleats, que estaven 
a punt d’esgotar la prestació 
d’atur, han estat contractats 
per fer dos tipus de forma-
ció, finançada amb ajuts la 
Generalitat. D’aquesta ma-
nera, es vol donar temps als 
negociadors perquè tanquin 
els acords amb els clients i  
puguin començar la produc-
ció de vehicles, especialment 
amb la marca xinesa Chery.

Al marge d’aquest col·lec-
tiu, ja figuren en plantilla 35 
persones, que s’han anat in-
corporant de forma progres-
siva des del maig per assumir 
les tasques de manteniment i 
adequació de la planta.

Optimisme i desconfiança
A la fàbrica es respira opti-
misme, però també una cer-
ta desconfiança. Els sindicats 
han destacat la importància 
de l’acord de contractacions. 
“És un baló d’oxigen neces-
sari per als exempleats men-
tre no arrenca la producció”, 
ha argumentat Diego Bel-
monte (Sigen-USOC). Javi 

Adalid (CCOO) reconeix que 
“la fase de fabricació hau-
ria d’haver començat ja fa 
temps”, però Julio Capdevila 
(UGT) està convençut que tot 
avança pel bon camí. “Ja sa-
bíem que no seria ni fàcil ni 
ràpid”, afegeix.

Contractes de formació
El D-Hub ha detallat que 
els contractes de formació a 
temps parcial aniran evolu-
cionant cap a llocs de treball, 
a mesura que vagin augmen-
tant les necessitats de la fà-
brica. Actualment, els parti-
cipants cobren un salari brut 
de 1.575 euros, tal com es va 
acordar abans de final d’any 
amb l’empresa. Els contractes 
estaran vigents fins al pròxim 
1 d’octubre, data a partir de 
la qual els empleats cobraran 
el cent per cent del sou i tin-
dran les condicions pactades 
a l’ERO del 2020.

Més de 250 extreballadors tornen a 
la factoria amb contracte de formació

Reindustrialització de l’antiga Nissan

Els contractes formatius són remunerats i passaran a ser de feina quan comenci la producció

Lluís Maldonado Pla d’en Coll

Representants sindicals de D-Hub abans de començar la jornada laboral Lluís Maldonado

‘Estic contenta i agraïda 
per aquesta fase de 
formació, però esperàvem 
poder estar ja treballant 
després de dos anys  
del tancament’
Olga Castiella

Què opinen els treballadors?

‘La incertesa durant aquest 
temps és el que pitjor he 
portat, han estat uns anys 
complicats. Confio que, 
a partir d’ara, tornarem 
a produir molts cotxes’’
Juan Rayo

‘Si no hi ha un projecte de 
futur, em pregunto quant 
temps podrem cobrar 
un sou sense tenir una 
producció que comenci a 
donar beneficis’
Sergi Cruz

‘Els contractes de 
formació són un baló 
d’oxigen mentre no 
arrenca la fabricació de 
vehicles’
Diego Belmonte (Sigen-Usoc)

laveu.cat
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Salut mental | Adolescents i joves

Pilar Abián Montcada

Un any després de la se-
va posada en marxa, el 

servei Eskolta’m d’atenció 
a la salut mental del jovent 
confirma la seva continuï-
tat a l’Espai Jove Can Tauler. 
Durant el 2023, prop d’una 
norantena de joves d’entre 
12 i 22 anys s’han apropat al 
servei, que té com a objectiu 
donar suport personalitzat i 
individualitzat a aquest sec-
tor de la població en la gestió 
de vulnerabilitats, trastorns 
o conflictes, així com facilitar 
la derivació a altres serveis de 
salut mental si es considera 
necessari. Laura Lara, educa-
dora social del Centre de Salut 
Mental d’Infants i Joves (CS-
MIJ),  especialitzada en sa-
lut mental, és l’encarregada 
d’atendre els joves.

Quina acollida ha tingut 
Eskolta’m al municipi? 
Molt bona. El fet que el ser-
vei estigui ubicat físicament 
a Can Tauler m’ha permès 
aproximar-me de manera 
més natural als joves i adoles-

cents que hi passen. L’equip 
de les educadores que tre-
ballen a l’equipament tam-
bé m’ha ajudat a difondre el 
programa entre els usuaris de 
l’espai i fer-lo més accessible. 
Més enllà de Can Tauler, es-
tem fent xarxa amb instituts i 
als diferents serveis educatius 
que hi ha al municipi. Encara 
ens falta parlar directament 
amb algun centre, però la ve-
ritat és que, majoritàriament, 
la proposta s’ha acollit amb 
molt d’interès.

Com funciona el servei? 
Hi ha diferents vies per acce-
dir-hi. La presencial s’ofereix 
dimarts i dijous, de 17 a 19.30 
h. Qualsevol adolescent o jove 
s’hi pot acostar. Poden entrar 
sols o acompanyats, no hi ha 
filtre, com ells o elles se sen-
tin més segurs. També poden 
contactar amb mi a través de 
whatsapp (613171390) i Ins-
tagram (@eskoltam).

Què troben els usuaris a 
Eskolta’m? 
Doncs una persona que està 
disposada a escoltar quin és el 

seu malestar, sense cap judici. 
També els ofereixo tranquil·li-
tat, sense presses. Els explico 
com treballo, què podem fer, 
de quina manera ens podem 
trobar... L’accés és lliure i gra-
tuït, no cal venir amb cita ni 
amb supervisió o autorització 
de ningú. Tot això, més la con-
fidencialitat dona seguretat als 
joves que allò que expliquen és 
escoltat i acompanyat.

Està pensat més aviat per 
prevenir que no per curar?
Aquest és un servei preven-
tiu, però òbviament, si detec-
tem algún cas greu, tenim la 
possibilitat de fer una deri-
vació directa al centre de sa-

lut mental. Quan es tracta de 
menors, sempre amb l’auto-
rització de la família.

Quins són els malestars més 
comuns entre els joves? 
Sobretot, la inseguretat a 
l’hora de tractar segons 
quines temàtiques que no 
s’atreveixen a compartir ni 
amb la família ni amb els 
amics per por a la incom-
prensió. La solitud, la baixa 
autoestima, la dificultat a 
l’hora d’afrontar i gestionar 
els conflictes o la pressió de 
les xarxes socials són algunes 
de les causes més habituals 
d’angoixa. També la poca 
motivació que hi ha, en gene-
ral. De vegades venen adoles-
cents que no saben dir-te què 
els agrada de la vida i aquesta 
manca de desig també afecta 
la seva salut mental. 

‘Eskolta’m’ arriba 
a prop de noranta 
joves en un any
El servei d’atenció psicològica que ofereix 
Can Tauler garanteix la seva continuïtat

Laura Lara és l’ educadora social al capdavant  d’Eskolta’m Pilar Abián

Aposta de 
la Diputació
El programa Eskolta’m, 
que coordinen la Regido-
ria d’Infància i Joventut i 
el Centre de Salut Mental 
d’Infants i Joves (CSMIJ), 
neix del projecte Escolta 
Jove de la Diputació que es 
va posar en marxa al 2022 
arreu de la província de Bar-
celona. Els municipis majors 
de 20.000 habitants, com és 
el cas de Montcada i Reixac, 
reben una aportació anual 
de 32.000 euros per dur-lo 
a terme. La Diputació tam-
bé ofereix als ajuntaments 
participants formació, una 
comunitat virtual de suport 
als professionals i recursos 
materials. PA 

laveu.cat

‘Aquí no fem teràpia 
psicològica, sinó 
acompanyament  
i orientació’
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Reportatge | Cultura i tradicions

Més de 1.200 persones distribuïdes en 13 
comparses van desfilar pels carrers de la ciutat

Carnaval 2024  

La Rua guanya el pols a la pluja

La comparsa ‘Sky high Galaxy’ del Fedac, ballant al Sambòdrom Dani Góngora

‘Flor de Sakura’, de Flow2K Berta Barcons

‘De Bifurca al Valhalla’, de No somos nadie J. Guzmán‘Ice school’, de l’AMPA Reixac’ Josep M. Fontanet

‘Mar de Nereides’, una creació de l’Associació Cultural  Endansa  Fotos: Laura Grau

‘El regne de la Talasa’ de l’AFA Font Freda  Toni Torras

‘Guardianes del Tiempo’, de La Unió s’engresca Merche Martínez

‘Oh là là!! The Musqueters!!, del Grup Endansa Manuel Gallart

Bona acollida del ball de Carnaval que es va fer 
a l’Espai Poblet després del Sambòdrom 

‘Tropical fantasy’, de l’AFA Elvira Cuyàs Berta Barcons
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Carnaval 2024  

La Rua guanya el pols a la pluja

Premis per a les comparses  
a Sabadell, Mollet i Parets

La comparsa Thirteen Gold, amb la disfressa de cria-
tures marines ‘The deep  ocean’, es va endur el premi 

gros (1.000 euros) en la categoria conjunta de carrossa i 
comparsa, a la Rua de Sabadell, celebrada el 10 de febrer. 
En segon lloc, va quedar la comparsa de Grisdance, amb la 
disfressa Cinderella (700 euros).

A la Rua de Mollet, la creació ‘Oh, là, là! The Musque-
ters!’, de l’Associació Endansa, inspirada en els personat-
ges de la novel·la d’Alexandre Dumas, va guanyar el primer 
premi a la millor comparsa de fora del municipi (1.000 eu-
ros), mentre que ‘Les valquíries’ del grup Krnival Cirqs, va 
aconseguir el segon en la mateixa categoria (600 euros). A 
la Rua de Parets del Vallès, la comparsa Flow2k també va 
quedar en segona posició en la categoria d’adults amb la 
disfressa d’inspiració japonesa ‘Flor de Sakura’. LG

‘Valkirias’, de Cirqs Krnival Manuel Gallart‘De Bifurca al Valhalla’, de No somos nadie J. Guzmán

‘Ave Fenix’, de l’AFA El Viver Antonio Ortiz La carrossa ‘Futureland’, de La Salle Connect@,  Antonio Garballo

Arribada del Carnestoltes i la seva cort B.B

‘El regne de la Talasa’ de l’AFA Font Freda  Toni Torras

La carrossa de ‘Cinderella’, de Grisdance Josep Mimó

laveu.cat
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Desnonen una 
família de Can 
Sant Joan que 
demanava un 
lloguer social 
Laveu.cat i xarxes socials

Agnès Gómez, 
propietària de la 
coneguda botiga 
‘Plats i Olles’, 
mor als 94 anys
Laveu.cat i xarxes socials

El més vist

El més comentat

La xifra

spais de salutehivern 2024

El mercat dels dimecres es traslladarà del 
Camí de la Font Freda a l’aparcament sota 
l’autopista C-33 durant els mesos de més 
calor –juny, juliol i setembre–per garantir 
un espai d’ombra, una reivindicació que els 
paradistes  feia temps que reclamaven a 
l’Ajuntament. El consistori s’ha inclinat per 
aquesta solució perquè és la menys costosa 
a nivell econòmic i de logística, descartant 
així la proposta d’instal·lar tendals. D’al-
tra banda, la regidora de Comerç, Dámaris 
Sánchez (PSC), també ha avançat que hi 
ha previst repintar la senyalització de les 
parades i compactar el recorregut perquè 
no hi hagi espais buits entre els estands. SA

Sistema Ter-Llobregat 

L’ATL repararà la canonada del Besòs

8.600 € 
contra  
el càncer 
infantil

L’Ens d’Abastament d’Aigua Ter-Llobregat (ATL), l’empresa pública de 
la Generalitat que gestiona la xarxa d’abastament d’aigua Ter-Llobregat, 
desdoblarà la canonada que connecta la planta potabilitzadora de Carde-
deu amb el centre de Trinitat, a Barcelona, des d’on es distribueix l’aigua 
als municipis del Barcelonès i el Vallès. Els treballs, valorats en 36 milions 
d’euros, començaran el pròxim mes de setembre i s’allargaran dos anys. 
Una vegada instal·lat el nou conducte, es podrà reparar la infraestructura 
actual, d’uns tres metres de diàmetre i per on es perden cada dia uns 250.000 
litres d’aigua, 185.000 dels quals al terme municipal de Badalona. L’obra 
transcorrerà en un traçat de 6,5 quilòmetres paral·lel al riu Besòs pel marge 
esquerre. “En la situació actual de sequera no ens podem permetre perdre 
ni un litre d’aigua”, ha destacat l’alcalde, Bartolo Egea (PSC). SA

El mercat de marxants s’ubicarà sota 
l’autopista els mesos de més calor

Èxit del I Torneig 
Adán González, orga-
nitzat pel FB Mont-
cada a l’estadi de la 
Ferreria els dies 10 i 
11 de febrer

Barcelonès Nord 

Els municipis treballaran per 
millorar la coordinació policial

Els ajuntaments de Montcada i Reixac, Badalona, Bar-
celona, Santa Coloma i Sant Adrià han acordat establir 
una coordinació més efectiva entre les seves adminis-
tracions des d’una perspectiva de seguretat integral. 
En aquest sentit, s’han compromès a la creació d’una 
Comissió Intermunicipal de Seguretat Pública del Bar-
celonès Nord, la qual es reunirà trimestralment. Els 
representants municipals es van reunir el 13 de febrer 
al Centre Centre d’Art Contemporani de Can Sisteré de 
Santa Coloma. PA
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Obituari

Mor Candi Cervera, 
l’últim membre  
del grup Tertúlia

Cervera va traspassar el 2 de fe-
brer a l’edat de 97 anys. Era l’úl-
tim membre viu del grup Tertúlia, 
creat a mitjans dels quaranta per 
una colla d’amics amb inquietuds 
intel·lectuals i artístiques. Nascut 
el 1926 a Montcada, Cervera va ser 
testimoni de fets històrics com la 
proclamació de la Segona Repú-
blica. De caràcter emprenedor, va 
fundar un taller de confecció que va 
arribar a exportar roba a Alemanya 
i d’altres països d’Europa. LG

Vestits Vermells Exposició de les obres 
del concurs de fotos 
contra els feminicidis

Javier Martín, amb ‘Ni una més’ (Montcada i 
Reixac); Àlex Galvany (Barcelona), amb ‘Mira-
des d’incomprensió’, i Gemma Pujol (Barcelo-
na), amb ‘Campanades del silenci’, han estat els 
tres guanyadors del concurs de fotografia ‘Ves-
tits vermells diu no a la violència masclista’. El 
lliurament de premis va tenir lloc el 9 de febrer 
a la seu de l’Afotmir, al Centre Cívic Antigues 
Escoles de Mas Rampinyo, on romandran ex-
posades fins a final de mes, per visitar després 
els centres cívics. LG

Gent Gran 
Gran acollida de la festa de 
Carnaval al Casal de la Casa de 
la Mina, que va aplegar més 
d’una setantena de persones.
La celebració va incloure un 
concurs de disfresses, una sessió 
de ball amb música en directe i 
un berenar de germanor 
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La teva veu | Opinió
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Cartes de l’audiència

La Tribuna

En nom de la Plataforma Trac-
te Just Soterrament Total 

(PTJST) vull expressar la nos-
tra satisfacció per l’inici de les 
obres de soterrament de l’R2 
al seu pas pel nostre municipi. 
Arribar fins aquí ha estat un ca-
mí llarg, complicat, ple d’entre-
bancs i de moments molt durs. 
I si ho hem aconseguit ha es-
tat gràcies a la feina conjunta 
de la ciutadania de Montcada i 
Reixac, de l’Ajuntament actual i 
dels anteriors. De tots els grups 
polítics que integren la Taula del 
soterrament, de les tècniques i 
tècnics que han col·laborat en 
la planificació i elaboració dels 
projectes, així com dels repre-
sentants d’altres organismes 

que també ens han ajudat al 
fet que arribi aquest moment.  

Entenem que la PTJST ha es-
tat clau en aquesta fita. La seva 
trajectòria ve de lluny i són mol-
tes les persones que han lluitat 
durament durant anys per ser 
on som en aquests moments. 
Recordar especialment els que 
ja no hi són, José Antonio Gar-
cía Soto, Josep Bacardit, Ramon 
Bueno i Jaume Ribera. 

Malauradament, no es podrà 
compensar el dolor de les fa-
mílies i amistats de les víctimes 
per la pèrdua de les seves per-
sones estimades. Només ens 
queda el consol de desitjar que 
no n’hi hagi més. 

Ara encetem una nova etapa 
que esperem amb moltes ganes, 
però que som conscients que 
estarà plena de situacions molt 
compromeses pels que vivim i 
treballem al municipi; sorolls, 
pols i dificultats de mobilitat 
durant una bona colla d’anys. 

La tasca de la Plataforma està 
encara per redefinir, però ben 
segur que continuarà sent la 
de vetllar perquè el projecte 
vagi avançant en els terminis 
acordats i que l’impacte de les 
obres sigui el mínim possible 
per a la ciutadania. Seguirem 
encoratjant, vigilant i “collant” 
segons s’escaigui. 

Confiem que l’Oficina del so-
terrament ens doni resposta als 
dubtes que vagin apareixent i 
les dificultats que puguin sorgir. 
També esperem que el nostre 
ajuntament ens tingui ben in-
formats de com van transcorrent 
els treballs i estigui ben a sobre 
perquè els terminis d’execució 
es vagin complint i les molèsti-
es siguin les mínimes possibles.  

Ja ho hem somiat altres ve-
gades, però fem-ho un cop més 
amb visos de realitat:  imaginem 
ja una Montcada amb una via 
soterrada, amb menys perills i 

molèsties en el dia a dia, més 
cohesionada i amb una extensió 
guanyada per a gaudi de la ciu-
tadania. I que la PTJS es pugui 
dissoldre! Felicitats, Montcada!

Anna Solano
Portaveu de la PTJST

La Plataforma Tracte Just Soterrament Total celebra l’inici de les cales prèvies a l’arribada de la maquinària pesant

Un pas més... cap al soterrament de l’R2
La PTJST continuarà 
vetllant perquè el 
projecte vagi avançant 
en els terminis acordats

Trencant estereotips de gènere
Vull donar les gràcies per totes 
les mostres de suport que hem 
rebut arran dels insults homò-
fobs que van patir alguns nois 
de la nostra comparsa Flow2k 
durant la Rua de Carnaval. La 
nostra comparsa va néixer l’any 
passat amb la voluntat de ser 
inclusiva. Totes les disfresses 
que dissenyem segueixen el 
concepte ‘genderless’, és a dir, 
roba que no té gènere, per tal 
de trencar els estereotips as-
sociats tradicionalment al ves-
tuari. Enguany, tant els nois 
(13), com les noies de la com-
parsa (38) van desfilar amb la 
mateixa indumentària (‘Flor de 
Sakura’), uns vestits de tona-

litats roses inspirats en l’estè-
tica japonesa i la bellesa dels 
cirerers. Entenem que hi hagi 
persones que no comparteixin 
aquestes idees, però dema-
nen respecte al dret de tothom 
a expressar-se amb llibertat.  
De cara a la Rua de l’any vinent, 
seria convenient implementar 

un servei d’agents cívics o més 
presència policial per tal de 
prevenir i sancionar conductes 
que puguin atemptar contra la 
integritat dels participants. I, 
per cert, visca el Carnaval de la 
diversitat!
Nuria Castro 
Directora de la comparsa Flow2k

Medidas contra la sequía
No entiendo cómo, después 
de haber entrado en vigor las 
medias contra la sequía, haya 
camiones cisterna del servicio 
de limpieza del Ayuntamiento 
regando calles o, por ejemplo, 
el lateral de la C-17. Aunque 
sea con agua no potable. En mi 
opinión, este agua se podría uti-
lizar para el riego de arbolado o 
almacenarla para casos más ne-
cesarios.
José Manuel Melgar Montcada

Bona feina
Fa uns dies, en sortir de casa, al 
carrer Núria, vaig veure davant 
dels contenidors d’escombra-
ries una bossa trencada enmig 
del vial amb el contingut escam-
pat. Està clar que algún incívic 

la va deixar fora del contenidor 
i bé la mateixa persona o els 
porcs senglars que campen a la 
nit pel barri es van encarregar 
de la trencadissa. Ho desconec. 
El cas és que em feia por que 
vingués el camió de recollida i 
els residus acabessin a les seves 
rodes escampats per tot arreu. 
Així que vaig trucar a l’Ajunta-
ment i em van derivar a Serveis 
Municipals. Poc després de 
parlar amb una noia que em va 
atendre molt amablement, vaig 
veure com venia un camió de 
neteja viària i s’encarregava de 
netejar-ho tot. Així com altres 
vegades m’he queixat d’inac-
ció per part de l’Ajuntament, en 
aquesta ocasió trobo just agrair 
la ràpida actuació. 
Xavi Lara Terra Nostra
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Montcada té en marxa 
projectes estratègics 

realment transformadors, 
aconseguits amb anys de 
feina i lideratge conscient. 

El soterrament de l’R2 n’és un exemple. Amb l’inici de 
les obres, arriba a una fita important per la seva cohesió 
social i territorial de la ciutat, i també per a la millora del 
servei i la seguretat en les infraestructures de mobilitat.  
El desdoblament de l ’R3 també és necessa-
ri i inajornable a Montcada, pel que suposa de mi-
llora en el servei i en la cohesió a Mas Rampinyo.  
La defensa del patrimoni cultural i arquitectònic, amb les 
obres de la Casa Larratea i el Rec Comtal, la remodela-
ció de l’Hotel d’Entitats de Can Sant Joan, les inversions 
que s’estan executant en equipaments educatius o la 
dignificació dels barris, estenent l’èxit assolit amb Gallecs 
a la resta de barris amb dèficits urbanístics, són fites re-
alment transformadores que cal continuar i consolidar. 
Les obres, començant per les del soterrament, suposaran 
un trasbals al centre de Montcada. Adif ja ha ocupat tem-
poralment la meitat del solar de la Valentine. A què esperem 
per fer el mateix com a Ajuntament, i mirar de pal·liar unes 
afectacions que en mobilitat i aparcament seran enormes? 
Per això, cal un govern que lideri amb visió estratègica. 
Esquerra ajudarà, però també ho exigirem. No s’hi val de-
legar la gestió de la ciutat en un gerent perquè el govern 
pugui dedicar-se únicament a fer de comissió de festes.

Grups Municipals | Opinió

D’acord amb el Reglament d’ús de Mitjans d’Informació per als grups municipals, cadascun d’ells disposa d’aquest espai mensual per referirse a la seva activitat en la corporació i en el municipi i a assumptes d’interès 
públic municipal. Correspon als edils elaborar l’escrit i assumir la responsabilitat del seu contingut, amb total indemnitat de l’Ajuntament i de la gerència i la direcció del mitjà. Les intervencions hauran de basar-se en el 
respecte mutu, s’evitarà la confrontació personal i caldrà mantenir unes normes bàsiques de conducta i de cortesia pública. En cap cas es podran destinar els espais reservats a propaganda electoral o a la petició del vot.

L’any comença amb nous 
pressupostos dedicats a 

les persones. Marquen el 
camí que volem caminar, i 
assenyalen les nostres pri-

oritats com a govern: atendre les necessitats més bàsi-
ques de la població, reforçar la seguretat, conservar i 
dignificar l’espai públic, donar suport a l’economia local 
i impulsar una ciutat més vital i atractiva, amb l’objectiu 
de potenciar un municipi que s’havia quedat estancat 
en el temps i que ara, de nou, avança lentament cap a 
un futur gloriós. L’any també ha començat amb molt 
bones notícies. Avui dia el soterrament és una reali-
tat, està en marxa, les obres han començat amb les 
primeres accions després d’anys de lluita col·lectiva i 
l’aposta del govern que lidera Pedro Sánchez. Un pro-
jecte colossal que transformarà la ciutat i cohesionarà els 
barris de sud a nord, esdevenint una nova oportunitat 
per a Montcada i Reixac. 

Altrament, també avança el futur Hospital Ernest 
Lluch, on hem desencallat un procés que ens ha per-
mès fer un pas més cap endavant per a la seva cons-
trucció. L’hospital donarà una cobertura més àmplia i 
de proximitat, descongestionant els hospitals de re-
ferència, i la seva construcció permetrà dignificar una 
zona actualment degradada. A poc a poc, els somnis 
es van materialitzant i, des del PSC, continuarem tre-
ballant dia rere dia per fer-los possibles.

Montcada i Reixac, 
en transformació

El nou equip de govern fa ja 
vuit mesos que desgover-

na. La manca de lideratge de 
l’alcalde i de projecte polític 
propi està paralitzant el con-

sistori. Encara esperem el Pla d’Actuació Municipal que ha 
de ser el full de ruta d’aquest mandat; ni està, ni se l’espera 
aviat. La manca de projecte es tradueix directament en 
manca de criteri polític en les decisions perquè es governa 
segons bufa el vent a les xarxes, com a gallina sense cap. 
La manca de criteri o la disparitat d’ells (no oblidem que 
ens governen grups tan diferents com PSC, PP i Vivim), la 
manca de directrius, la constant improvisació, la incapacitat 
i el desconeixement, fan que des d’En Comú Podem esti-
guem profundament amoïnades. Per sort, mentre aquest 
nou equip de govern tapa la seva incapacitat a cop de 
pandereta i postureig, molts projectes importants iniciats 
en l’anterior mandat continuen avançant: el Soterrament, 
la reforma de Casa Larratea, la construcció d’habitatges 
HPO, l’Escola Bressol de Can Sant Joan, la pacificació dels 
carrers Montiu i Domingo Fins, la reforma del parc del Tu-
ró Blau de Can Cuiàs o alguns ja finalitzats com la millora 
del parc de les Aigües o el passeig fluvial de l’avinguda de 
la Ribera. De fet, més del 60% dels projectes del 2024 
d’inversions del nou equip de govern són projectes de 
l’anterior mandat! Per sort, davant de les paràlisis i inacció 
de l’actual consistori, queda la feina i el llegat dels darrers 
8 anys. “A on vas, equip de govern?”

Bartolo Egea Laura Campos

Quo Vadis, equip de govern?

Jordi Sánchez

Cal lideratge per transformar 
Montcada i Reixac

Des de principis de 
mes, ens trobem en 

estat d’Emergència 1 per 
la sequera. Aquesta situ-
ació ens fa prendre mesu-

res com a administració pública, però també necessitem 
que tota la ciutadania sigui conscient del greu problema 
que ens afecta a tots. Com a grup municipal, formem 
part de la Taula d’emergència creada des de l’Ajunta-
ment per treballar i aplicar totes les mesures que estan 
a la nostra mà com són els regs amb aigua freàtica, 
topalls a les aixetes, reduir l’aigua de les cisternes dels 
lavabos i no regar els camps de futbol i les pistes de 
petanca, entre altres. 

A més, estem elaborant el pla de sequera i l’ordenança 
municipal i, paral·lelament, iniciem una campanya de 
comunicació per a la difusió de tota la informació, ja 
que no podrem aconseguir reduir el consum d’aigua 
municipal sense l’ajuda de tota la població. 

És molt important que ens conscienciem que tenim un 
problema molt greu i, tenint en compte que no hi ha pre-
visió que la situació millori a curt termini, hem de lluitar 
tots junts per aconseguir estalviar el màxim d’aigua possi-
ble i aconseguir arribar a l’estiu en les millors condicions. 
Junts hem d’intentar pal·liar la sequera.

La sequía nos afecta mu-
cho a todos, también 

en Montcada. Por ello he-
mos constituido la Mesa de 
Emergencia Municipal para 

abordar entre todos, gobierno y oposición, las medidas a 
tomar y de esta manera reducir en lo posible el consumo de 
agua. El agua es uno de los medios principales a través de 
los cuales el clima influye sobre los ecosistemas naturales. 
Los recursos hídricos y la forma en la que son gestionados 
afectan prácticamente a todos los aspectos de la sociedad 
y la economía, en particular a los ecosistemas, la salud, la 
producción de comida, la garantía del suministro de agua 
potable, el saneamiento, la energía y la industria. Las medi-
das de adaptación en recursos hídricos deben establecerse 
sobre las buenas prácticas de los ecosistemas y recursos 
naturales y sobre tecnologías innovadoras de gestión de 
recursos hídricos. Todos tenemos responsabilidad en esta 
problemática y también todos podemos ayudar a reducir 
su impacto. A nivel individual y doméstico, debemos cola-
borar en reducir el consumo de agua y concienciarnos de 
que este bien natural es de todos. Desde el gobierno, con 
actuaciones en el ámbito de las inversiones en infraestruc-
turas, lavabos, jardinería, limpieza, fuentes de agua para 
consumo humano... y desde las familias, con todas aquellas 
medidas que reduzcan el consumo y permitan reutilizar 
el agua sobrante para otras finalidades. La implicación de 
todos nos permitirá dar soluciones a la sequía. 

El agua es de todos y la sequía, 
también

En primer lugar, conde-
namos los asesinatos 

de los dos guardias civiles 
en Barbate, damos nuestro 
pésame a las familias y de-

seamos la pronta recuperación del tercer guardia civil, 
que se encuentra hospitalizado. La crueldad de estos 
actos ha dejado dos mujeres viudas y tres huérfanos. 
Nos indigna que no hayan sido condenados por los inde-
pendentistas en un nuevo intento de atacar a las FCSE. 

Una semana atrás, la C-33 y la C-58 estaban llenas de 
tractores, pasaron por Montcada dirección Barcelona, 
protestando en contra de la Agenda 2030, la cual fomen-
ta la compra de productos de Marruecos, los cuales no 
están sujetos a condiciones sanitarias, provocando com-
petencia desleal. Las decisiones tomadas en despachos 
de Bruselas, alejados de la realidad del pueblo, hacen 
que nos enfrentemos a precios cada vez más elevados e 
inasequibles. La élite pretende arruinar a los trabajadores 
del campo y poner fin a la soberanía alimentaria, como ya 
lo han hecho con la energética. 

Es hora de promover políticas que devuelvan la libertad 
al sector primario. Debemos resistir las imposiciones ideo-
lógicas que amenazan con empobrecer a nuestros vecinos 
y trabajadores del campo. Desde Montcada exigimos un 
cambio, para proteger a las familias ante las consecuencias 
devastadoras que afectan a lo que ponemos en la mesa.

La ruina del campo también es 
nuestra ruina

Santiago
Hernández

Fem una crida per lluitar contra la 
sequera

David
Zambrana Anabel  Moreno
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ESCOLA 
LLIURE DE 
RUMORS!

Vides | Autisme

El jove, amb TEA, estudia el cicle formatiu de Transport i Logística

‘M’agradaria treballar 
d’estibador de trens 
al Port de Barcelona’ 

Carlos Pérez Sarante és un 
jove de 21 anys amb un 

trastorn de l’espectre autis-
ta (TEA). Tot i que aquesta 
condició no li ha posat la vi-
da fàcil per tenir les mateixes 
oportunitats que les persones 
normotípiques, mai no ha re-
nunciat als seus somnis.

La seva gran passió són els 
trens. “Em pots preguntar el 
que vulguis sobre aquest te-
ma”, assegura Carlos, qui ha 
decidit enfocar la seva trajec-
tòria professional cap a l’àm-
bit ferroviari. Escolaritzat en 
diferents centres de Montcada 
amb un currículum adaptat, 
Carlos estudia, en l’actuali-
tat, el cicle formatiu de grau 
superior de Transport i Lo-
gística a l’INS Estela Ibèrica, 
a Santa Perpètua de Mogo-
da. “Quan acabi, m’agradaria 

treballar d’estibador al Port 
de Barcelona, però en la ves-
sant del transport ferroviari 
de mercaderies”, comenta, 
tot afegint que s’han de tenir 
il·lusions i projectes en aques-
ta vida. “M’ho ha ensenyat 
la meva mare, qui ha lluitat 
sempre per mi perquè tingués 
els suports per gaudir d’una 
vida plena com la resta”. 

Trens exclusius
Fa tres anys, el jove va crear 
un compte a Instagram (In-
terail_007) per compartir les 
fotografies que realitza a trens 

exclusius: “Són combois que, 
per exemple, fa temps que no 
circulen o ho fan per una línia 
no habitual”. Carregat amb la 
seva càmera, viatja per tot Ca-
talunya i, sovint, també per la 
resta de la península i França, 
per capturar a través del seu 
objectiu aquestes singulari-
tats ferroviàries que ens pas-
sen totalment desapercebudes 
a la resta de viatgers. “Estic en 
uns xats amb gent interessada 
en aquest tema on comentem 
les novetats i ens avisem quan 
ens assabentem d’algun tren 
exclusiu”, explica.

D’entre totes les imatges 
publicades, només n’hi ha 
una captada al municipi. La va 
fer el 27 d’abril de l’any pas-
sat a l’estació de Montcada 
Reixac, a la línia R2. “Em va 
avisar un amic de Figueres. 
Era la unitat 448, que venia de 
fer unes proves a l’R11 entre 

Barcelona i Portbou. Antiga-
ment, cobria aquest trajecte 
juntament amb la 470, però 
ara les han substituïdes per 
unes altres més modernes i 
ràpides”, explica el jove. 

En l’actualitat, Carlos té 
prop de 1.100 seguidors a Ins-
tagram. “És una afició bo-
nica”, afirma el jove, tot re-

cordant com anant un dia a 
Vilaseca va veure  la unitat 
6017 de l’empresa portu-
guesa Medway a la topera 
de l’estació de Tarragona, a 
punt de sortir cap a València: 
“És única perquè la compa-
nyia va encarregar pintar un 
mural amb la paraula ‘futu-
ro’. Quina sort vaig tenir!”

Sílvia Alquézar Montcada 

Carlos Pérez, en un dels trens exclusius que fotografia Raúl Martínez

Carlos Pérez Sarante

Carlos té un compte 
a Instagram amb 
més d’un miler 
de seguidors, on 
comparteix les 
fotografies que fa de 
trens exclusius
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Robòtica | Tecnologia

FIRST LEGO League

La Salle s’estrena 
com a amfitriona 
de la competició

La Salle Montcada va viure 
el 3 de febrer una jornada 

històrica en ser el primer ins-
titut de Catalunya a acollir un 
dels tornejos de la FIRST LEGO 
League (FLL) –habitualment 
es disputen a centres univer-
sitaris– en què van participar 
12 equips de centres educatius 
de la demarcació de Barcelona. 
L’institut lassalià va participar 
amb dos conjunts debutants 
de primer d’ESO: Lego Drum 
i PoliValents. Cap dels dos es 
va classificar per a la final 
estatal, però el robot de Lego 
Drum va aconseguir el premi 
al millor disseny. El respon-
sable de robòtica de l’escola, 
José Manuel Riesco, ha mos-
trat la seva satisfacció per ser 
la seu del torneig: “Tenim tan 
integrada la Lego League en el 
nostre centre que suposa un 

orgull i un reconeixement a la 
nostra trajectòria en aquesta 
competició durant els darrers 
14 anys”. Els equips de l’es-
cola van començar a preparar 
la seva participació al torneig 
el passat setembre. Per apro-
par-se al món de les arts, te-
màtica de les proves, van fer 
una intensa tasca d’investiga-
ció, que va incloure una troba-
da amb l’artista Maese Pérez.

Des de fa 7 anys, la robòtica 
està inclosa en l’horari lectiu 
per a l’alumnat de primer 
d’ESO i, com a optativa, per al 
de tercer i quart. A primària, 

els estudiants també fan ro-
bòtica com a activitat curri-
cular. La FLL és un programa 
internacional, amb presència 
a 110 països, que promou les 

vocacions científico-tecno-
lògiques entre joves fins als 
16 anys. La Salle Montcada ha 
arribat a la final espanyola de 
la FLL en tres ocasions.

L’equip Lego Drum  guanya un dels premis 

‘Acollir el torneig 
és un orgull i un 
reconeixement a la 
nostra participació 
durant 14 anys’
José M. Riesco 
Professor de robòtica

L’equip Lego Drum, amb el trofeu al millor disseny de robot  LSM

Laura Grau Nova Montcada

Enguany, la temàtica de les 
proves estava relacionada 
amb el paper que poden ju-
gar la ciència, la tecnologia, 
l’enginyeria i les matemàti-
ques (STEM) en el món de les 
arts. Els equips van haver de 
dissenyar i construir un robot 
capaç de resoldre diferents 

missions sobre una taula de 
joc i desenvolupar un projecte 
d’innovació que resolgués un 
problema vinculat a l’àmbit 
de la creació artística.

Hèctor Martínez, de Lego 
Drum, ha començat aquest 
curs a fer robòtica, “perquè 
m’interessen les noves tec-

nologies i superar reptes”. 
Aitana Donoso, de PoliVa-
lents, també se sent atreta 
per la robòtica, però lamenta 
que no hi hagi més noies a la 
competició. “En el meu equip, 
format per una desena d’es-
tudiants, només som tres no-
ies”, va afegir. LG

Com aplicar la robòtica a l’àmbit de les arts

laveu.cat
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Any rere any –i ja van 23 
edicions–, la campanya 

arqueològica al jaciment Les 
Maleses va desvelant secrets 
sobre com vivien els nostres 
avantpassats ibers fa més de 
2.000 anys a la Serralada de 
Marina. De fet, la consolida-
ció progressiva de les estruc-
tures localitzades ja permet 
al públic visitant fer-se una 
idea força aproximada de 
l’urbanisme d’aquest poblat 
singular que, en un futur, es 
convertirà en el Parc Arqueo-
lògic de Les Maleses. “Si hem 
arribat fins aquí, és gràcies 
a l’esforç i la complicitat de 
moltes persones, entitats i 
institucions”, va dir la coor-
dinadora del projecte pedagò-
gic, Gemma Hidalgo, a l’inici 
de la presentació dels resul-
tats de la darrera intervenció, 
que es va fer el 2 de febrer en 
una sala plena de gom a gom, 
a la Casa de la Vila.

Agraïments
Hidalgo va donar les gràci-
es  als voluntaris de l’ADF, 
Protecció Civil i la Xarxa de 
Parcs Naturals, així com als 
alumnes i exalumnes de l’INS 
Montserrat Miró. Pel que fa a 

institucions, va agrair el su-
port de l’Ajuntament, el parc 
de la Serralada de Marina i la 
Diputació de Barcelona. El di-
rector de les tasques de con-

solidació, Jordi Chorén, va fer 
un repàs de les fites aconse-
guides fins ara, destacant la 
segona torre defensiva que 
es va localitzar l’estiu passat 
a l’extrem nord del jaciment 
ibèric, que reforça la idea de 
la singularitat d’aquest po-
blat, que podria ser el lloc de 
residència de l’elit governant. 

Com és habitual, també 
s’ha trobat una gran quanti-
tat de restes ceràmiques a les 
zones excavades, que va de-
tallar la directora de les ex-
cavacions i del Museu, Mer-
cedes Duran. La troballa més 
destacada va ser un podall, 
utilitzat en les tasques agrí-
coles i en molt bon estat de 
conservació.

Investigació  | Història

Termini presentació als Jocs Florals 
18 d’abril de 2024
Bases i inscripcions:  
www.montcada.cat/temes/gent_gran

DIRIGIT A PERSONES DE 60 ANYS O MÉS

M O N T C A D A  I  R E I X A C  2 0 2 4

III Jocs florals  
per a Persones Grans

Per a persones majors de 60 anys 
residents a Montcada i Reixac

A càrrec de l’Escola d’Escriptura  
de l’Ateneu Barcelonès

El microrelat

Dimecres 6 i 20 de març 
de 2024, de 17 a 19 h, 
a la Casa de la Vila

MONOGRÀFIC D’ESCRIPTURA

Places limitades 
(15 places)
Preu: 5 euros

Inscripció fins  
al 29 de febrer

INFORMACIÓ: 
envellimentactiu@montcada.org            673 373 879

www.montcada.cat/temes/gent-gran

Trobades cada quinze dies

Dissabtes per a tu

SOL·LICITUDS D’INSCRIPCIÓ: 
Telemàticament (preferentment): ompliu el formulari  
a montcada.cat/dissabtes
Presencialment (de forma excepcional): amb cita  
prèvia a https://citaprevia.montcada.cat o sense cita 
a les oficines de l’OAC, de dilluns a divendres de 9 a 14 h

Data límit: 3 de març 2024.

LLEURE INCLUSIU 
per a persones adultes 

amb diversitat funcional

Les Maleses

Noves passes per convertir  
el jaciment iber en un futur 
Parc Arqueològic 
Els treballs de consolidació de les estructures trobades fins ara 
permeten aproximar-se a l’aspecte de l’urbanisme original

Laura Grau Montcada

Mercedes Duran, Jordi Chorén i Gemma Hidalgo, durant la presentació Laura Grau

‘Si hem arribat fins 
aquí és gràcies a l’es-
forç i la complicitat 
de moltes persones, 
entitats i institucions’ 
Gemma Hidalgo
Coordinadora del projecte pedagògic 
de Les Maleses

La Casa Larratea –antiga 
cerveseria– i la Casa de les 
Aigües protagonitzen dos 
capítols de la sèrie d’àudio-
relats ‘Històries de la me-
tròpolis’, una iniciativa de 
l’AMB per difondre la Xarxa 
Metropolitana de Patrimoni, 
integrada per equipaments i 
parcs rehabilitats amb fons 
europeus gestionats per l’ens 
metropolità. El pòdcast sobre 

la Casa Larratea –remodela-
da recentment– es remunta 
a l’origen de l’edifici, que va 
ser construït per l’arquitecte 
Antoni M. Gallisà a final del 
segle XIX. El de la Casa de 
les Aigües recrea un episodi 
de la vida de Josep Planas, el 
darrer maquinista d’aquest 
complex industrial moder-
nista dissenyat per Antoni 
Rovira i Trias. LG

Àudiorelats sobre el patrimoni local
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No t’ho perdis | Agenda 

18 de febrer
Medi Ambient
Activitat per eliminar es-
pècies invasores al Turó de 
Montcada. Hora: De 10.30 
a 13.30 h. Organitza: ACER. 
Inscripcions: activitats@
acer-associacio.org.
Contes d’aigua
Narració de contes vincu-
lats al món de l’aigua i adre-
çats a infants de 3 a 8 anys. 
Hora: 11 h. Lloc: Casa de 
les Aigües. Gratuït.  
Pintura
Visita a l’exposició de co-
llagges d’Anna Sorribas. 
Hora: 12 h. Lloc: Auditori 
Municipal.

19 febrer
Xerrada

Sexualitat i adolescència. 
Hora: 17.30 h. Lloc: Sala de 
Plens de la Casa de la Vila. 
Inscripcions al correu pas-
sa@montcada.org.
Reunió informativa
Sobre les mesures adoptades 
pel govern municipal amb 
motiu de la sequera. Hora: 
18.30 h. Lloc: Sala Institucio-
nal de la Casa de la Vila. 

21 febrer
Reunió informativa
Procés de preinscripció 
per al curs 2024-25. Hora: 
17.30 h. Lloc: Casa de la Vila

22 febrer
Xerrada
‘No eren bruixes, eren do-
nes’, a càrrec de Maria Coll. 
Hora: 19 h. Lloc: Casal Cí-
vic i Comunitari de Mont-
cada.  Organitza: Associació 
parc Salvador Allende i Club 
Creixement personal.

23 febrer 
Xerrada
‘Ús i abús dels antibiòtics’, a 
càrrec de la doctora Raquel 
Tomàs. Hora: 11 h. Lloc: 
Centre Cívic Can Cuiàs.

24 febrer
Patrimoni

‘A peu pel Rec Comtal’ 
(itinerari de 2,5 h). Punt 
de sortida: Casal de Gent 
Gran Casa de la Mina. Hora: 
10 h. Inscripcions: museu-
municipal@montcada.org. 

28 febrer
Reclamacions 
Visita de La Síndica.  Horari: 
De 9 a 14 h. Lloc: Casa de 
la Vila. (citaprevia@sindic.
cat).
Hora del conte
‘De què fa gust la lluna?’, a 
càrrec de Sandra Rossi. Ho-
ra: 17.30 h. Lloc: Biblioteca 
Elisenda.

29 febrer
Ple Municipal
Sessió de febrer. Hora: 
18.30 h. Lloc: Sala de plens 
de la Casa de la Vila.

CABARET BUENO
24 de febrer
El grup Els Titelles re-
presentarà l’espectacle 
de varietats en memòria 
de Ramon Bueno a la sa-
la d’actes de La Unió de 
Mas Rampinyo.

AUSTRÀLIA
23 de febrer
La companyia Sala 
Flyhard representarà la 
comèdia de Sergi Belbel 
al Teatre Municipal. En-
trades al web teatremont-
cada.cat

Montcada Camina 
3 de març
Recorregut de 16 km per 
conèixer la Serra de Collse-
rola. La caminada arrencarà 
davant del pavelló Miquel 
Poblet, a les 8 h. Inscrip-
cions: esports@montcada.org

Farmàcies febrer/març
DL DM DC DJ DV DS DG Rivas  c. Conca, 10 

Duran av. Terra Nostra, 37 
Guix c. Major, 25 
Quirós c. Camèlies, 32 
Relat c. Major, 89 
Pardo c. Masia, 2 
Rambla Països Catalans, 51
Vila  pg. Jaume I, 26 
El Punt pg. Sant Jordi, 5 
Recasens av. Catalunya, 65

16
Relat

17
Rivas

18
Rivas

19 
Vila

20
Pardo

21
Guix

22
Quirós

23
El Punt

24
Recasens

25
Recasens

26
Relat

27
Rivas

28
Duran

29
Vila

1
Pardo

2
Guix

3
Guix

Auditori Municipal

A partir de la memòria
Rosario Chincha
20 de febrer, 19.30 h

Casa de la Vila

Imatges del Carnaval
Afotmir
Fins al 10 de març

Kursaal 

Puzzles i Punts de creu
Rosana Pareja
Fins a l’1 de març
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La primera edició del tor-
neig contra el càncer in-

fantil Adán González, orga-
nitzat pel FB Montcada en 
record del jugador juvenil 
mort el maig de l’any passat 
a causa d’aquesta malaltia, 
ha estat un èxit. L’escola de 
futbol ha recollit 8.600 eu-
ros per a la investigació, que 
es lliuraran íntegrament al 
departament d’Oncologia de 
l’Hospital de la Vall d’Hebron. 

L’estadi de la Ferreria va 
acollir la competició el 10 i 11 
de febrer, adreçada a les ca-
tegories prebenjamí i aleví. 
El FB Montcada va convidar 
una vintena de clubs: Horta, 
Riudeperes, Turó de la Pei-
ra, San Lorenzo, Fundación 
Grama, Manresa, Cornellà, 
Jabac, Juan 23, PB Barcino, 
Mercantil, Aristoi Academy, 
Sant Andreu de la Barca, Sant 
Gabriel, Barberà-Andalucía, 
Sabadellenca, Badia del Va-
llès i Sant Andreu. Durant  les 
dues jornades es van jugar 
una quarantena de partits 
i van competir més de 350 
futbolistes.

Emotivitat
El torneig va estar ple de 
moments emotius. El FB 
Montcada i la família d’Adán 
González van agrair les nom-

broses mostres de suport i so-
lidaritat rebudes. “Ha estat un 
èxit total, tant pel que fa a la 
participació com a la recap-
tació; és una xifra molt més 
elevada del que esperàvem”, 
ha destacat el president del 
FB Montcada, Xavier Solde-
villa. “El dia de la presen-
tació d’aquesta temporada 
vaig prometre que enguany 
tindríem el primer torneig 
Adán González. Estic con-
tent perquè el compromís 
s’ha fet realitat”, va afegir el 
coordinador del FB Montcada, 
Daniel Busquets, qui va avan-
çar que el torneig “serà més 
gran” de cara a l’any vinent. 
Per la seva banda, els pares 
d’Adán van demanar a les ad-
ministracions que es destinin 
més recursos a la investigació 
per millorar la detecció precoç 
de la malaltia i trobar tracta-
ments menys agressius.

També hi va assistir una 
representació municipal, 
encapçalada per l’alcal-
de, Bartolo Egea, i el regi-
dor d’Esports, Carles Vilal-

ta, ambdós del PSC. Egea va 
desitjar que “tant de bo no 
s’haguessin de fer tornejos 
com aquests”, tot remarcant 
el compromís de l’Ajunta-
ment per donar-hi continuï-
tat. Per la seva banda, Vilalta 
va posar de relleu “els valors 
que representen aquestes 
iniciatives”, així com la feina 
del FB Montcada, “un refe-
rent del municipi”.

A banda dels partits, el 
club també va sortejar entre 
el públic assistent una sa-
marreta del Barça signada 
pels jugadors i unes botes de 
la jugadora blaugrana Clau-
dia Pina i del porter Arnau 
Riera, del Sagantosu japonès.

El FB Montcada recull 8.600 € per 
a la investigació del càncer infantil 

‘Ha estat un èxit total, 
tant pel que fa a la 
participació com a  
la recaptació’ 
Xavier Soldevilla 
President del FB Montcada

I Torneig Adán González

La competició va reunir el 10 i 11 de febrer a la Ferreria més de 350 jugadors d’una vintena de clubs

Sílvia Alquézar

Esports | Futbol

La família d’Adán González va lliurar els trofeus als equips campions Fotos: FB Montcada

L’alcalde i Busquets van agrair durant els parlaments el suport rebut
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Esports | Patinatge

El montcadenc Iván Roldán 
ha guanyat la medalla d’or 

a la prova de team-sprint a la 
Copa del Món de patinatge de 
velocitat sobre gel. El patina-
dor local, veí de Can Cuiàs, ha 
aconseguit el màxim guardó a 
la categoria neo-sènior, fent 
equip amb Alexander Rozzo-
nico i Manuel Robla repre-
sentant la selecció espanyola. 

El conjunt estatal va ar-
rodonir la gran actuació 
d’aquesta temporada su-

mant un nou triomf a l’últi-
ma jornada de la Copa, dis-
putada del 2 al 4 de febrer a la 
ciutat japonesa d’Hachinohe. 
“M’ha fet molta il·lusió gua-
nyar aquesta medalla perquè 
és difícil aconseguir un po-
di”, assegura Roldán, qui, 
per edat, encara és júnior.

El jove reconeix que, en 
les proves per equip, tenen 
més possibilitats de guanyar 
que a les individuals. “Enca-
ra estem lluny de les millors 
marques”, afirma. 

Mundial júnior
Roldán va participar el 10 i 11 
de febrer al Mundial júnior, 
disputat a la mateixa ciutat. 
El patinador local va prendre 
part als 1.500 metres, on va 
acabar al lloc 42, i a la cursa 
per equips mass-start, on va 
quedar eliminat en semifinals.

Copa del Món

Iván Roldan guanya  
la medalla d’or a la prova 
d’esprint per equips 
El jove de Can Cuiàs va participar a la categoria neo-sènior 

Sílvia Alquézar Iván Roldán, amb la medalla d’or guanyada a la Copa del Món RFEH‘M’ha fet molta il·lusió 
obtenir aquest guardó 
perquè és difícil 
aconseguir un podi’ 

Roldán, en primer terme, amb el seu equip de team-sprint 
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Sergi Rodríguez

“Des de ben petit, recordo estar sem-
pre fent manualitats. Un any, per Ha-
lloween, vaig decorar tota la casa. Els 
meus pares no donaven crèdit, no s’es-
peraven que tornés el nostre pis en 
una casa del terror. Com que van veure 
que gaudia molt i que no era viable te-
nir casa nostra plena d’andròmines, em 
van proposar decorar el negoci del meu 
pare, començant així la meva trajectò-
ria com a dissenyador.

“Em vaig criar a Can Sant Joan, on 
vaig viure fins als 13 anys, edat en què 
la meva família es va traslladar a Mas 
Duran, on visc actualment. Vaig estu-
diar a l’INS La Ribera i, després dels es-
tudis obligatoris, vaig decidir continuar 
la meva formació en el camp del dis-
seny d’interiors a l’Escola Superior de 
Disseny  (ESDI) de Sabadell, on em vaig 
graduar el juny del 2023. Allà vaig te-
nir l’oportunitat de treballar a la multi-
nacional IKEA com a dissenyador dels 
recorreguts dels showrooms a les seves 
botigues, una experiència enriquidora 
que em va ajudar a forjar la meva visió 
com a professional.

“En l’actualitat, formo part del de-
partament de disseny de l’ESDi, on 
em dedico a rebre i participar en di-
verses propostes de disseny d’espais. 
Els meus projectes van des de grans 
espais i obres efímeres fins a instal·la-
cions exteriors i plantejaments inno-
vadors, com ara horts urbans, estands 
comercials o botigues. A banda del 
treball al departament, també intento 
cercar oportunitats de projectes per 
compte propi. Un exemple seria un 
expositor on vaig col·laborar per en-

càrrec a l’empresa de pirotècnia cata-
lana Ars destinat a una fira comercial a 
Nuremberg (Alemanya).

“El meu interès per les obres tempo-
rals i els comerços s’ha consolidat amb 
els anys i he tingut l’oportunitat de 
treballar en diversos projectes emoci-
onants, com ara el festival Llum BCN 
2024, fet aquest mes de febrer. Junta-
ment amb l’equip del departament, vam 
dissenyar una instal·lació als peus de la 
Torre Glòries. Aquesta obra m’ha supo-
sat tot un repte creatiu, ja que intenta 
fusionar l’art lumínic amb l’entorn urbà 
a través de la creació d’una gran esfe-
ra de cinc metres de diàmetre feta d’un 
material altament reflectant. La instal-

lació està inspirada en l’alba i en els re-
flexos de la torre, interactuant amb la 
llum natural i artificial de la ciutat, fent 
un espectacle en constant evolució.

“Aquesta obra mostra la meva fasci-
nació pel disseny d’espais efímers, la 
meva branca de disseny predilecta. 
M’interessa el fet de poder jugar amb 
la intersecció entre l’art i la funcionali-
tat per crear experiències úniques. No 
vull limitar-me al terme disseny d’in-
teriors, ja que crec fermament que el 

meu camp abasta molt més que això. 
Prefereixo parlar de disseny d’espais 
perquè, de vegades, la línia entre el 
que és interior i exterior no és fàcil de 
traçar, a banda que, en la meva opinió, 
limita la meva feina.

“El món del disseny és molt dinàmic 
i esporàdic, amb projectes que poden 
durar des de setmanes fins a anys. A 
més de la creativitat, implica coordi-
nació amb diferents professionals i 
serveis per aconseguir que cadascun 
prengui vida de la manera més vibrant 
i efectiva possible. Estic il·lusionat per 
continuar explorant les possibilitats del 
disseny i poder crear espais que inspi-
rin i emocionin les persones.

‘M’agrada crear espais que emocionin’
Raúl Fidalgo
Dissenyador d’interiors i espais

Apassionat dels treballs 
manuals des de ben 
petit, va estudiar un grau 
de disseny d’interiors 
a l’Escola superior del 
Disseny de Sabadell, que 
va acabar l’any 2023. 
Actualment, treballa al 
departament de disseny 
de la mateixa universitat, 
des d’on rep i participa 
en propostes de diferents 
dimensions, nivells i 
disciplines. Amb només 22 
anys, acaba de participar 
al Festival Llum BCN 
2024, exposant al peu de 
la mítica Torre Glòries, una 
imponent i innovadora 
instal·lació que ha deixat 
la ciutat bocabadada.

‘No em vull  limitar al terme 
disseny d’interiors, crec 

fermament que el meu camp 
abasta molt més que això’

‘M’interessa el fet de poder 
jugar amb la intersecció entre 

l’art i la funcionalitat’

La gran esfera anava acompanyada de làsers lumínics de colors, Raúl Fidalgo

A CONTRACORRENT 


